

## 总干事简历



联合国工业发展组织总干事李勇作为资深的经济和金融政策制定者，具有丰富的工作经验。在担任中华人民共和国财政部副部长和中国人民银行货币政策委员会委员的十余年间，李勇先生积极参与制定和协调财政政策、货币政策和产业政策，促进中国经济持续平稳较快发展。他推动金融部门的改革，促进主要金融机构建立公司管理制度，化解和处置其风险和不良资产。作为包容性增长的推动者，他极度重视有利于农业和中小型企业发展的财政金融措施，以创造经济机会，减少贫困和促进性别平等。他在指导中国与世界银行、亚洲开发银行等多边发展机构的合作方面起到关键性作用。

2013年7月：联合国工业发展组织总干事

2003--2013年：中华人民共和国财政部副部长

2002—2003年：财政部部长助理

1999 – 2002年：中国注册会计师协会秘书长

1996—1998年：世界银行中国执行董事办公室执行董事

1992—1996年：财政部世界银行司副司长、司长

1990—1992年：世界银行中国执行董事办公室技术助理、顾问

1989—1990年：财政部世界银行业务司处长

1985—1989年：中国驻联合国代表团二秘、一秘

1984年：财政部财政科学研究所外国财政研究所副主任

## Biography of the Director General



Li Yong, Director General, United Nations Industrial Development Organization (UNIDO), has had an extensive career as a senior economic and financial policy-maker. As Vice-Minister of Finance of the People’s Republic of China and member of the Monetary Policy Committee of the Central Bank for a decade, Mr. Li was involved in setting and harmonizing fiscal, monetary and industrial policies, and in supporting sound economic growth in China. He pushed forward financial sector reform, and prompted major financial institutions to establish corporate governance, deal with toxic assets and strengthen risk management. Mr. Li gave great importance to fiscal and financial measures in favor of agricultural development and SMEs, the cornerstones for creating economic opportunities, reducing poverty and promoting gender equality. He played a key role in China’s cooperation with multilateral development organizations, such as the World Bank Group and the Asian Development Bank.

- June 2013 Director General of UNIDO
- 2003-2013 Vice-Minister, Ministry of Finance (MOF), People’s Republic of China
- 2002-2003 Assistant Minister, MOF
- 1999-2002 Secretary General, Chinese Institute of Certified Public Accountants
- 1996-1998 Executive Director for China, World Bank Group
- 1992-1996 Deputy Director General and then Director General, World Bank Department, MOF
- 1990-1992 Senior Advisor to Executive Director for China, World Bank Group
- 1989-1990 Director, World Bank Department, MOF
- 1985-1989 Second Secretary and then First Secretary, Permanent Mission of China to the United Nations
- 1984 Deputy Director, Foreign Fiscal Research Office, Research Institute for Fiscal Science, MOF